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HRACÍ PLÁN

VELKÉ NOVINOVÉ HRY
si můžete od 14. 1. zakoupit za 20 Kč

v knihovně ve VINCENTU.

Opočínská 364

Jaké projekty by se v roce 2025 mohly realizovat?

ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA

27. 1. 2025 od 18:00
Společenský sál Pod Normou

Jste srdečně zváni!

Z ÚŘADU

Veřejné projednání možného
sportoviště u Billy
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Při přípravě rozpočtu na rok 2025 jsme zjis�li, že
projektů, které bychom rádi realizovali, je víc, než
co nám rozpočet dovolí. A tak jsme ze zásobníku
museli vybrat jen ty, na které v rozpočtu máme.
Ale nebojte, je toho dost.
Co tedy chceme letos realizovat? Revitalizaci parku
okolo hřbitova. Opravit hřiště v ulici Velkoosecká.
Vybudovat park v Žabokřiku. Opravit parkoviště
u Normy. Udělat chodník na Vinořském náměs�.
Vyměnit špatný povrch chodníku k fotbalovému
hřiš� na Bohdanečské. Na rohu Ronovská xMlado-
boleslavská vybudovat školní K+R parkoviště.
U nové školy vybudovat přístřešek pro kola.
Mimořádná věc bude vystrojení kruhového objezdu.
S �mbude spojené velké dopravní cvičení v trpěli-
vos� řidičů.
Ve zdravotním středisku vzniknou dvě nové ordinace
a rozšíří se prostory lékárny.
Na novém pozemku u Cukrovarského rybníka snad
postavíme pumptrack. Vybudujeme další poloza-
puštěné kontejnerové stání. Snad se nám podaří
rozšířit kamerový systém. Škola potřebuje novou
elektroinstalaci.

A na čem by se mohlo začít pracovat?
Máme celou řadu projektů, na které musíme te-
prve rozjet projektovou dokumentaci a studie.
Třeba na skatepark u Cukrovarského rybníka, na

křižovatku před úřadem, na chodník Bukovin-
ská–Brozánská, na revitalizaci dvora staré školy, na
přístavbu tělocvičny, na prodloužení vodovodního
řadu V Podskalí, na rekonstrukci a dobudování
domu s pečovatelskou službou v Křemílkově ulici.
Dál a výš už nás nepus� jak rozpočet, tak lidské
kapacity.
A když už mluvíme o rozpočtu, ten letošní se od
loňského v některých položkách liší. Paní ředitelka
školy Slávka Lupačová sjednala výhodnější ceny
energií a škola a �m městská část díky tomu na
provozu školy ušetří skoro milion. Děkujeme.
Některé položky jsme v rozpočtu opro� loňsku
navýšili. Na péči o zeleň a vzhled obce půjde
o 400 �síc víc. Na silnice a dopravu půjde o 200
�síc víc. Na příspěvky sportovním organizacím
přidáme 170 �síc. Vincent – komunitní vinořské
centrum bude mít rozpočet vyšší o 152 �síc. Na
kulturu půjde o 350 �síc víc.
Položka, která zůstává stejná jako loni, jsou ná-
klady na provoz samotného úřadu. Já si osobně
myslím, že bychom měli přidat i v této oblas�,
protože pokud mají být vyvezeny koše, pose-
kaná tráva, ošetřené stromy, opravené obecní
byty, zaevidováni všichni psi a odbavena všechna
úřední agenda, je potřeba zapla�t i pracovníky
a úředníky, kteří to udělají. Ale prostě pro letošek
takto.

Rekordně inves�ční rozpočet
Každý rozpočet má dvě čás�. Jedna je tzv. projí-
dací. Aby městská část fungovala. Platy úředníků,
nájmy, energie, opravy, revize, pohonné hmoty,
pojištění, právníci... Zapla� se to, obec funguje,
ale jakoby nic z toho. A druhá část je inves�ční.
Peníze se dají na to, aby vzniklo něco nového.
A rozpočet na rok 2025 je rekordně inves�ční.
Do inves�c jde přes 28 milionů, tedy 40 % roz-
počtu. V roce 2024 šlo do inves�c 38 %, v roce
2023 33 %. A i to je opro� jiným obcím hodně.
Samotný magistrát dává na inves�ce jen 19 %
svého rozpočtu.
Kromě toho se vedení MČ podařilo vyjednat,
aby do Vinoře přiteklo dalších 30milionů na reali-
zaci projektů, které nepůjdou z našeho rozpočtu:
kruhová křižovatka (16 milionů), semafor u Kače-
ra (4,5 milionu), oprava spadlé zámecké zdi (4 mi-
liony) nebo trvalá zastávka U Vinořského zámku
směrem do Vinoře (5 milionů) a rozšíření měst-
ského kamerového systému (600 �síc).
Děkuji tajemnici Monice Nové, která nám pomohla
rozpočet sestavit.Myslím, že to byla práce nelehká.
Držme si palce, ať se všechny naplánované pro-
jekty a akce povedou.

Za radu MČ Praha-Vinoř
Mgr. Mar�n Mach

Vážení občané,
mámezasebouveVinoři
polovinu volebního ob-
dobí, která byla hlavně
ve znamení příprav nej-
různějšíchprojektů ahle-
dání financí na jejich
realizaci. Nyní jsme při-
pravili rozpočet, který
je asi nejvíce rozvojový
v historii, celých 40 %

z něj jde na inves�ce. Proto nás čeká rok plný
velkých změn. Plánujeme vybudovat novou
autobusovou zastávku u zámku, opravit spadlou
zámeckou zeď, postavit nový kruhový objezd
a semafor U Černínů, pokračovat v rekonstrukci
zdravotního střediska s novými ordinacemi amno-
ho dalších věcí.
Hlavním cílem je připravit se na nárůst počtu
obyvatel, který v horizontu několika let přijde
v souvislos� s výstavbou dvou velkých develo-
perských projektů na západní straně Vinoře.
Těch přibližně 2000 lidí, kteří se stanou našimi
sousedy v letech 2027 až 2028, bude potřebovat
doktora, školku, školu, něco vyřídit na úřadě
i poslat dě� někam na hřiště a naším cílem je se
připravit tak, aby se neopakovala situace z roku

2008. Tehdy se přistěhovalo 1500 lidí do sídlišť
Velkoosecká a Českodubská a infrastruktura Vino-
ře to úplně nezvládala. To se již nesmí opakovat
a děláme maximum proto, aby poslední velké
rozšiřování městské čás� nepřineslo současným
obyvatelům nega�vní dopady.
Podpora spolkového života i sportu je pro nás i na-
dále prioritou a rádi bychom více pomohli i men-
ším klubům, aby se zvětšila rozmanitost nabí-
zených sportů. Často zmiňovaný problém je
nedostatek místa, zejména pro míčové sporty,
jako je volejbal nebo basketbal. To by měla vyřešit
druhá tělocvična u ZŠ, kterou již projektujeme.
Absenci hřiště pro mládež ve věku 10 až 18 let
napravíme již letos výstavbou pumptracku (as-
faltová dráha pro kola, koloběžky a skateboardy)
u Cukrovarského rybníka a později i úžasným
skateparkem hned vedle.
Nezapomínáme ani na kulturní akce. Doufáme,
že se obecní ples v nových prostorách vydaří a v lec-
čems překoná ten minulý. Z hlediska úřadu měst-
ské čás� bude jistě velkou akcí příprava voleb do
Poslanecké sněmovny na podzim tohoto roku.
Chceme se zaměřit i na zvýšení bezpečnosti,
protože v posledních měsících se u nás rozmáhá
drobná kriminalita. Proto plánujeme významně

rozšířit kamerový systém na klíčovámísta ve Vinoři,
a to jak z preven�vních důvodů, tak i pro násled-
nou vyšší objasněnost trestných činů.
Spolupráce s okolními obcemi a městskými částmi
je pro nás neméně důležitá. Budeme se snažit
získat peníze na dokončení chodníku a mostu
mezi Vinoří a Podolankou a doufáme, že se nám
podaří dotlačit konečně TSK k dokončení mostku
mezi Vinoří a Přezle�cemi. Projektujeme také
mnoho nových kilometrů cyklostezek, které ještě
více propojí Vinoř s okolím.
Naším velkým snem je i výměna pozemků s církví,
aby mohlo vzniknout nové náměs� mezi základní
školou, Normou a Mariapoli, spolu s krásným
novýmparkempředhřbitovem.Park vznikneurčitě,
máme stavební povolení i větší část financí a ná-
měs�, doufáme, bude časem také, protože Vinoř
si ho ve svém skutečném centru zaslouží.
Na závěr mi dovolte, abych vám popřál vše nej-
lepší do nového roku 2025. Hlavně pevné zdraví,
štěs�, úspěch v rodině i v práci a hlavně op�mis-
mus, ten je velkým zdrojemenergie, kterou budeme
tento rok bezesporu potřebovat.

S úctou, Ing. Michal Biskup,
starosta

Novoroční slovo starosty

Délka trasy: 16 km (s využi�m vlaku: 12 km)
Časová náročnost: 5–8 hodin

Letos slavíme krásné jubileum – 15. výročí rodin-
néhopochoduVinořskývandráček, který se za ty
roky stal oblíbenou tradicí pro rodiny s dětmi.
Vandráček nám vždy přinášel radost z přírody,
pohybu a společného putování, a právě na této
tradici stavíme nyní a s rados� představujeme
nový projekt – Novoroční sousedské putování –,
který je zimní variantou turis�ky a zároveň
skvělým způsobem, jak zahájit nový rok ak�vně
a v dobré společnos�.
Myšlenkou akce je nejen radost z pohybu, ale
i příležitost pozdravit sousedy, setkat se a užít
si společné chvíle. Tato akce se koná v sobotu
11. ledna, kdy bude možné odstartovat z kte-
réhokoli ze tří komunitních center – ve Vinoři,
Satalicích nebo Čakovicích – v čase mezi 9. a 11.
hodinou. Účastníci si sami zvolí start, cíl
i směr trasy, takže si každý může naplánovat
cestu podle svých možnos�.
V tento den budou otevřena všechna tři komu-
nitní centra, kde budemožné využít zázemí s ob-
čerstvením. Pro účastníky bude navíc připra-
ven výtvarný program v režii dílny Antonin
Vrba kolek�v, kde si budou moci vyrobit novo-
ročenky nebo mo�vační kar�čky na nový rok.
Tato akce je kvůli své náročnos� zaměřena
především na dospělé a starší děti, ale
samozřejmě i menší dě� se mohou přidat –
cesta je to�ž koncipována tak, aby bylo možné
ji zkrá�t využi�m vlaku nebo ujít jen vybranou
část trasy.
Chceme, aby si na své přišli všichni – od nad-
šených turistů po ty, kteří preferují pohodo-
vější tempo. Po 15 letech Vinořského vandráčku
tak rozšiřujeme naši nabídku a přinášíme nový
projekt, který, doufáme, osloví široké spektrum
účastníků. Připojte se k nám na cestu, kde se
propojuje radost z pohybu s přátelskou at-
mosférou a sousedským setkáváním. Ať už
s Vandráčkem na jaře, nebo na Novoročním
sousedském putování v zimě – těšíme se na vás!
Pojďmespolečněbudovat nové tradice apokračo-
vat v těch starých!

Markéta Kilingerová,
ředitelka VINCENT, p. o.

Začněte rok ak�vně
s Novoročním sousedským

putováním!

Z RADY MČ

Co se stalo v radě?
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Veřejné projednání
možného

sportoviště u Billy
Pondělí 10. 2. 2025 od 18:00

ve Společenském sále Pod Normou

Na pozemku na konci Vinoře by mohlo
vzniknout sportoviště s tenisovými či

beachvolejbalovými kurty či nafukovací
halou. V pondělí 10. února od 18:00 hodin

ve Společenském sále Pod Normou
proběhne veřejné projednání

s projektantem a majitelem pozemku.

(ÚMČ)
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ZPRÁVYZ RADY
Projednáno v radě MČ, výpisky z usnesení

Dne 13. 11. 2024
Rada městské čás� Praha-Vinoř schvaluje pro-
placení faktury za občerstvení v maximální výši
10.000 Kč na akci vánoční besídka pro sociálně
znevýhodněné dě�, konanou dne 15. 12. 2024.

Radaměstské čás� Praha-Vinoř schvaluje prodlou-
žení termínu vyúčtování čás� dotace poskytnuté
spolku Veselý Vinořák, IČO: 17778239, ve výši
20.000 Kč na akci „Balóny nad Vinoří a zajištění
dětských a krea�vních dílniček v rámci konání
divadelního představení“, poskytnuté smlouvou
o poskytnutí účelové dotace číslo SML/
55/1040/0059/2024 ve znění dodatku č. 1,
z rozpočtu roku 2024 do 30. 6. 2025.

Dne 20. 11. 2024
Radaměstské čás� Praha-Vinoř schvaluje uzavření
Smlouvy o úpravě vzájemných vztahů mezi stra-
nami s firmou Pražská vodohospodářská společ-
nost, a.s., IČ: 25656112 a Pražské vodovody a ka-
nalizace, a.s., IČ: 25656635 pro akci – Prodloužení
vodovodu v ul. V Podskalí.

Dne 27. 11. 2024
Radaměstské čás� Praha-Vinoř schvaluje poskyt-
nout nájemníkům bytů v č.p. 515, ul. Mlado-
boleslavská, slevu z nájmu bytu (bez služeb) ve

výši 30 % z důvodu zhoršené kvality bydlení
související se stavebními pracemi v přízemí č.p.
515, ul. Mladoboleslavská, počínaje měsícem
prosinec 2024 do února 2025.
Rada městské čás� Praha-Vinoř bere na vědomí
tři předložené cenové nabídky na provedení
odborných asanačních prací (odstranění dřevin
ve z�žených podmínkách) v rámci plánované
revitalizace parku před hřbitovem a schvaluje
výběr nabídky Jana Rosy, IČ: 18439268, Běchor-
ská 1124/41,193 00 Praha 9 – Horní Počernice
v celkové ceně 137.450 Kč bez DPH.

Rada městské čás� Praha-Vinoř schvaluje poskyt-
nu� žadateli HO Satalice, z.s., IČ: 0358656, se síd-
lem: Kasalická 154, Vinoř, 190 17 Praha 9, k jeho
žádos� bezúročnou návratnou finanční výpo-
moc za účelem zajištění spolufinancování a dolo-
žení finanční spoluúčas� spolku HO Satalice, z.s.,
jakožto žadatele o dotaci k vybudování boulde-
ringových stěn v rámci dotačního �tulu hl. m.
Prahy – Program podpory sportu a tělovýchovy
v hlavním městě Praze pro rok 2025, která je
zamýšlená v lokalitě Podskalí na pozemku p. č. 79
v k. ú. Vinoř (v majetku hl. m. Prahy, svěřená
správa MČ Praha-Vinoř), a to v maximální výši
370 tis. Kč. Uvedená částka je začleněna do
návrhu rozpočtu MČ Praha-Vinoř na rok 2025.

Dne 4. 12. 2024
Radaměstské čás�Praha-Vinoř schvaluje pronájem
informační vitríny na území MČ Praha-Vinoř na
rok 2025 za nájemné 500 Kč/rok/jedna vitrína
těmto organizacím:

1) Mourek – poli�cká strana, IČO: 17187087;
2) ANO 2011, IČO: 71443339;
3) Sociální demokracie, IČO: 00409171;
4) KULTURAVINOŘ,z.s.,IČO:09697110(dvojitávitrína);
5) Občanská demokra�cká strana, IČO 16192656;
6) Sdružení pro Vinoř, z.s., IČO: 22866337;
7) Pastvina, z.s., IČO: 06994261;
8) T J Sokol Vinoř, IČO: 49281771 (dvě vitríny);
9) Vlastenecko-dobročinná obec baráčníků

J. A. Komenského ve Vinoři, IČO: 00441716;
10) Just Bite, s.r.o., IČO: 22057862;
11) Ing. Markéta Obrová, IČO: 09259937;
12) KDU-ČSL, IČO: 00442704;
13)Muzeumhlavníhoměsta Prahy, IČO: 00064432;

Radaměstské čás� Praha-Vinoř schvaluje podnájem
Společenského sálu Pod Normou v termínu 29. 3.
2025od9do17hodin za 1000Kčpro (Dys)prak�cky,
společnost pro podporu dyspraxie, z. s., za předpo-
kladu zveřejnění podpory této akce městskou čás�
Praha-Vinoř.

Dne 18. 12. 2024
Rada městské čás� Praha-Vinoř bere na vědomí
zápis z jednání komise pro dopravu dne 3. 12. 2024.

Rada městské čás� Praha-Vinoř konstatuje
1) Chodník podél ulice Živanické v úseku od
pozemku p.č. 205/1 po pozemek p.č. 194/2 vše
k.ú. Vinoř v současnos� nesplňuje parametry pro
chodník probíhající jenpo jedné straně komunikace.
2) Případné změny šířkových poměrů u pozem-
ku p.č. 208/1 se nejeví v kontextu ostatních
užších míst v předmětném úseku jako nutné.
MČ Praha-Vinoř proto netrvá na změnách
šířkových poměrů před pozemkem p.č. 208/1.
3) MČ Praha-Vinoř má smluvně zajištěno, že na
pozemku p.č. 208/1 vznikne areálová komuni-
kace, která ve svém vjezdu defakto k rozšíření
chodníku povede.

Rada městské čás� Praha-Vinoř bere na vědomí
podanou žádost o dotaci Nadace Partnerství
„Sázíme budoucnost – péče o mladé stromy“,
která byla podána dne 20. 11. 2024. Rozhodnu�
o přiznání či nepřiznání
dotace (částka v rozmezí
20–100 tis. Kč) bude známé
v lednu 2025.

ZPRÁVYZEZASTUPITELSTVA

Zastupitelstvo městské čás� Praha-Vinoř schvaluje
nový Jednací řád Zastupitelstva MČ Praha-Vinoř
dle předloženého a doplněného návrhu.

Zastupitelstvo městské čás� Praha-Vinoř mění
část usnesení č. Z 1/152/2022 ze dne 18. 10.
2022 v bodu 1. a 3. takto: Schvaluje počet místo-
starostů pro MČ Praha-Vinoř, a to jednoho dlou-
hodobě uvolněného.

Zastupitelstvo městské čás� Praha-Vinoř odvolává
Milana Antoše z funkce uvolněného radního
a Mgr. Mar�na Macha z funkce neuvolněného
radního.

Zastupitelstvo městské části Praha-Vinoř volí
Mgr.Mar�naMachado funkceuvolněného radního
a Mgr. Kateřinu Hájkovou do funkce neuvolněné
radní.

Zastupitelstvo městské čás� Praha-Vinoř schvaluje
provedení kontroly p.o. VINCENT, IČ: 72021543
dle nápravných opatření vyplývajících z poslední
kontroly zřizovatele. Kontrolu provedou zástupci
Kontrolního výboru při ZMČ. Zastupitelstvo měst-
ské části Praha-Vinoř pověřuje členy Kontrol-
ního výboru při Zastupitelstvu MČ Praha-Vinoř
Ing. Josefa Ducháčka a JUDr. Jana Červenku
provedením kontroly hospodaření v příspěvkové

organizaci VINCENT, IČ: 72021543, za období
1/2023 – 11/2024.

Projednáno v zastupitelstvu MČ dne 18. 11. 2024, výpisky z usnesení

Rada naší městské čás� prošla během posled-
ního kvartálu několikerou proměnou. Takovou
rošádu jen tak někdo nepamatuje.
Nejprve na post místostarosty rezignoval Robert
Ry�na ze Sdružení pro Vinoř a místo něho se
radní stala Hana Šůrová, také ze Sdružení pro
Vinoř. Pak byl odvolán z pozice uvolněného
radního Milan Antoš z ODS a místo něho se stal
uvolněným radním Mar�n Mach (Sdružení pro
Vinoř). Do pozice neuvolněné radní pak na chvíli
nastoupila Katka Hájková (Sdružení pro Vinoř),
aby byla rada usnášeníschopná. A v prosinci svůj
post uvolnila a místo ní nastoupil Jan Červenka
za Mourka.
Proč takový kolotoč? Nejprve je dobré říci jednu
věc. Sdružení pro Vinoř, přestože má v zastupitel-
stvu většinu, se hned na začátku volebního

Co se stalo v radě?
období rozhodlo do rady pozvat i zástupce ODS.
Myslíme si, že je dobré na rozvoji Vinoře praco-
vat společně a nenechat druhý nejsilnější poli�cký
subjekt sedět v opozici. Sami jsme si tuto pozici
v minulos� do sytos� vyzkoušeli a víme, že je to
mimořádně frustrující.
Nicméně naše společná cesta s ODS se na
říjnovém zastupitelstvu zkomplikovala. A ne naší
vinou. ODS ve dvou důležitých hlasováních hlaso-
vala podle nás zcela opozičním způsobem, přesto-
že jsme o projektech na radě i zastupitelstvu
informovali a připravovali je ve spolupráci s ODS.
Jeden z projektů, které ODS nepodpořila, bylo
rozšíření zdravotního střediska o další ordinace.
V reakci na toto hlasování jsme ODS nabídli už
jen post neuvolněného radního. ODS tuto nabídku
nepřijala.

Myšlenka spolupráce je pro Sdružení pro Vinoř
stále nosná. Nabídli jsme post neuvolněného
radního zastupiteli z Mourka. A tak je od prosince
novým radním za Mourka Jan Červenka, který
vminulém volebním období již radním byl, a bude
tak pro radu cennou posilou.
Doufáme, že jsme personálně rozbouřenými vo-
dami úspěšně propluli a v novém roce nás čeká
klidná hladina, která nám umožní věnovat se
dalšímu rozvoji Vinoře.
Pokud jste se v tom přeci jen ztra�li, tak zde je
rekapitulace složení rady: starosta Michal Biskup,
místostarostka Lenka Hluší, radní Mar�n Mach
a Hana Šůrová za Sdružení pro Vinoř a do pě�ce
Jan Červenka za Mourka.

Mgr. Mar�n Mach,
předseda Sdružení pro Vinoř

Volby v roce 2022 dopadly vítězstvím Sdružení
pro Vinoř, které zahrnuje členy STANu i příznivce
strany lidové. Ta převaha v zastupitelstvu je, ale
pouzeo jedenhlas, a vpřípaděneúčas� zastupitele
tohoto sdružení by neprošel ani program.
Proto Sdružení naprosto pragma�cky hledalo
spojence, který by v případě potřeby nahradil
tento hlas.
Logicky padla volba na druhé nejsilnější uskupení,
ODS, navíc, když se ta spolupráce osvědčila
v minulém období.

Bohužel už jsem vyčerpal povolený počet znaků.

S úctou Milan Antoš,
předseda ODS ve Vinoři

Reakce ODS na změny v radě MČ Praha-Vinoř
povolený rozsah 500 znaků i s mezerami

Nový radní se představuje
JUDr. Jan Červenka

Do Vinoře jsme se s rodinou přistěhovali již před
20 lety z Proseku, takže, navíc jako vysočanský
rodák, jsem celoživotní obyvatel devátého pražské-
ho obvodu. Brzy po přistě-hování jsem se zapojil
do vinořského života, kdy mými průvodci byli
především pan Fran�šek Filip a bývalý starosta
Švarc, jehož vnuk hrál s mým synem hokej v Let-
ňanech. Rád vzpomínám na dobu společných
likvidací černých skládek nebo stavby lávek na
cestě kolem našich rybníků (za podstatné účas�
Vaška Dlabače).
V roce 2014 jsempoprvé kandidoval v barvách ODS
ve volbách a v roce 2015 se stal jako první ná-
hradník zastupitelem MČ. Ve volbách 2018 jsem
již byl zastupitelem zvolen a jako zástupce ODS
jsem se stal neuvolněným radním pro sociální
věci a zdravotnictví. Rád vzpomínám na práci se
seniory, např. Vánoční výlet na zámek Loučeň,
také na zahraniční cestu za našimi partnery do
Arménie a Gruzie. V následujících volbách v roce
2022 jsem již nebyl na kandidátku ODS nomino-
ván, a tak jsem sám sestavil kandidátku v barvách

malé stranyMourek, která byla ve volbách úspěšná
a získala ve Vinoři dva zastupitelské mandáty.
Poté, kdy v minulém měsíci došlo k neshodě
mezi dosavadními partnery ve vedení Vinoře,
Sdružení pro Vinoř a ODS, jsem přijal nabídku
starosty Michala Biskupa na pozici neuvolně-
ného radního, k níž mi pomohl svou rezignací na
mandát zastupitele můj kolega Jirka Kazil. Jemu
velmi děkuju za dlouholetou činnost ve
prospěch Vinoře, ve které jistě bude nadále
pokračovat jako technický zaměstnanec našeho
úřadu. Já sám jsem připraven věnovat se práci
pro Vinoř současně se svým povoláním advokáta
jako radní v barvách Mourka a ve spolupráci
s vedením naší městské čás�. Jsem přesvědčen,
že v nejnižších stupních obecní poli�ky je na
prvním místě ochota pracovat pro společné cíle
bez rozdílu příslušnos� k té které poli�cké straně.

JUDr. Jan Červenka,
radní
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Máme nové stromy. Městská část Praha-Vinoř
nedávno vykoupila od Přezle�c pozemky, které
Přezle�ce vlastnily ve Vinoři.
Není to úplně běžné, aby středočeská obec
vlastnila pozemky v Praze, a rozhodně to nebylo
prak�cké. Například se Vinoř nemohla starat
o stromy, které sice rostou v jejím katastru, ale
patří někomu jinému.
Ale stromy jsou teď naše, a tak se o ně musíme
postarat. O jaké stromy jde? Například o hrušň-
ovo-ipovoualej, kterávedeodzdi ctěnickéhozámku
směrem k silnici. Ta, jak tam často potkáte koně.
A první krok je, že jsme do aleje poslali den-
drology, aby zhodno�li, v jakém stavu stromy
jsou. Konkrétně jsme si pozvali arboristu Pavla
Wágnera z firmy Arbonet, která pro Vinoř v mi-
nulos� zpracovala pasport vinořských stromů.
A z toho, co popisuje, je dendrologické zhod-
nocení aleje poměrně náročná práce. V aleji je
dobře přes 120 stromů, práce v tomto ročním
období na několik dní.
Do terénu se jde hned několikrát. V prvním
kroku je potřeba každý strom vybavit unikátním
číslem, které slouží pro jeho jednoznačnou iden-
�fikaci. Používá se k tomu š�tek s vy�štěným
číslem, který se přisponkuje na kmen. Typicky na
tu stranu, co je odvrácená od cesty, aby š�tky
pohledově nerušily.
Š�tky jsou odolné UV záření, takže vydrží dlouho.
A když je nějaký vandal nebo vítr odstraní, dají
se snadno nahradit. Nově se používá techno-
logie, která umožňuje �sk přímo na místě.
Strom se také zaměřuje pomocí GPS a souřadnice
se zavedou do databáze. Pozice stromu se pro-
pisuje do katastrálních ortofotomap, takže je
dobře vidět, zda je strom opravdu ještě na
našem pozemku, nebo už patří někomu jinému.
V dalším kroku se pořizují tzv. dendrometrická
data. U každého stromu se měří obvod kmene,
výška stromu, spodní okraj koruny a průměr
koruny.
Umenších stromů sepoužíváměřická lať, u větších
stromů pak laserový výškoměr, který zvládne
změřit strom i z větší vzdálenos�. Obě metody
mají své výhodyanevýhodyavzájemněsedoplňují.
Dendrometrické údaje o stromech budou v bu-
doucnu důležité, až se třeba bude kalkulovat cena

Jak se dělá dendrologický průzkum a k čemu je to dobré?

ořezání. Náklady na ošetření se nejčastěji vypo-
čítávají podle ceníků prací na základě výšky,
průměru koruny, přístupnos� stromu a okolnos�
stanoviště. Malý, snadno přístupný strom je na
ošetření levnější než vysoký strom s mohutnou
korunou ve svahu nad něčím, co se může rozbít.
Posledním krokem je samotné zhodnocení
aktuálního stavu stromů a doporučení opatření.
Arborista musí osobně každý strom pečlivě
prohlédnout. Začne dole, u báze stromu, a zkon-
troluje, v jakém stavu jsou kořeny a kořenové
náběhy, zda tu není hniloba či poranění od se-
kaček. Pak posoudí samotný kmen, hledá vady,
rány, nemoci, následně vyhodno�, v jakém stavu
jsou kosterní a vedlejší větve, zda si koruna
stromu nevadí s jiným stromem.
Arboristé do opravdu detailní tabulky pečlivě
zaznamenají všechny potřebné údaje, a vytvoří
tak jakousi „zdravotní kartu“ stromu. Z ní je pak
patrné, v jakém stavu strom je, jaká je doporu-
čená péče, případně kdy se má provést, nebo
kdy je strom už určený ke skácení.
V aleji zřejmě budou i stromy, které bude nutné
skácet. Hlavně některé staré hrušně jsou napadené
hnilobou, a to až tak, že se v kmeni vytvořila obří
du�na, kterou je vidět skrz několika směry. Takový
strom má velmi omezenou svou „provozní bez-
pečnost“. V kombinaci s �m, že strom roste bez-
prostředně u cesty…
K čemu takto sebrané podklady budou? Jednak
jsou důležité pro městskou část, aby věděla,
v jakém zdravotním stavu stromy jsou, aby
mohla postupovat podle doporučení a stromy
ošetřovat.
Ale v případě ctěnické aleje budou data důležitá
i pro krajinného architekta, který by měl při-
pravit koncepční návrh řešení sadových úprav
nově získaných území tak, aby byly nejen funkční,
ale aby také navazovaly na své okolí a dotvářely
genius loci specifický pro tuto lokalitu. Úpravy,
které pomohou místní krajinu formovat tak, aby
i naši potomci měli z tohoto místa radost.

Mgr. Mar�n Mach,
radní pro životní prostředí

Komise sociální a pro zdravotnictví vás zve na další
rodičovskou kavárnu, která je skvělou příležitos�
potkat se u šálku dobrého čaje či kávy.

Povídat si budeme na téma DOMÁCÍ HOSPI-
COVÁ PÉČE. Neumíráme tak, jak bychom si přáli.
A je to hlavně proto, že o tom s nikým nemlu-
víme. 78 % z nás si přeje zemřít doma, mezi
svými blízkými – tam, kde to máme rádi a cí�me
se bezpečně. Přitompřesně tolik z nás umírá v LDN

ČTVRTEK 16. 1. 2025 od 18 hodin ve Společenském sále Pod Normou

nebo v nemocnicích. Ale jde to i jinak. Přijďte na
besedu s lektorkami z domácího hospice Cesta
domů. O tom, že konec života je smutný, ale je
v něm stále prostor pro ži�, pro krásné a důležité
společně strávené chvíle. Hostem kavárny budou
Pavla Hroudová a Kateřina Kuklíková z neziskové
organizace Cesta domů.

Mgr. Kateřina Hájková,
komise sociální a pro zdravotnictví

Rodičovská kavárna na téma DOMÁCÍ HOSPICOVÁ PÉČE

Před nějakým časem musel být pokácen krásný
strom před starou školou na Vinořském náměs�.
Byl ve špatném stavu, a to se u vchodu do školy
nedá řešit jinak než pilou.
Po stromu zůstal takový smutný plácek, žulovými
kostkami obroubený poloostrov zadupané trávy.
Jak tam nebyl strom, tak to prostě svádělo k to-
mu, střihnout si to přes trávu.

Máme Mazlíka. A může se na něj lézt!
S Janou Vaculovou, která se ve Vinoři stará o zeleň,
předsedkyní komise pro životní prostředí Mar�-
nou Řebíček a architektkou Janou Zacharovou
se přemýšlelo, jak tento prostor upravit, aby to
nebyla jen spojnice mezi autem a školou.
Něco by to chtělo. Sochu, nějaký prvek, co potěší.
A jeden z nápadů byl umís�t do prostoru sochu
Michala Trpáka. Mazlíka.
A nápad se líbil i Michalovi Trpákovi. Jednoho
speciálního Mazlíka pro Vinoř vyrobil, má mra-
morovou mozaiku, barevně ladí ke škole a je to
jediný Mazlík, který má i skleněné oči. A Michal
Trpák nám svou sochu zapůjčil. Děkujeme moc.
Namístě je samozřejmě otázka, jestli se na sochu
smí lézt. Je to přeci socha. Dospělí mohou, dě�
musí.

Mazlíkovým smyslem života je dělat lidem radost.

Mgr. Mar�n Mach,
radní pro životní prostředí

Při mobilním sběru lze kromě nebezpečných
odpadů odevzdat také jedlé oleje. Nebezpečné
odpady, které můžete odevzdat:
● rozpouštědla;
● kyseliny;
● zásady;
● fotochemikálie;
● pes�cidy;
● léčiva;
● odpad s obsahem rtu�

(např. teploměry);
● olej a tuk s nebezpečnými vlastnostmi;
● barvy, �skařské barvy, lepidla, pryskyřice;
● detergenty obsahující nebezpečné

látky (čis�cí prostředky)

Svoz nebezpečného odpadu ve Vinoři v roce 2025
Služba mobilního sběru nebezpečných odpadů
a jedlých olejů je zdarma pro občany s trvalým
pobytem na území hl. m. Prahy.
Odpad musí být předáván v takovém stavu, aby
nedocházelo k poškození životního prostředí či
ohrožení zdraví obsluhy vozidla. Zejména kapal-
né odpadymusí být předány v pevně uzavřených
nádobách.
Upozorňujeme, že svozové vozidlo v některých
případech nemůže stát přesně na místě určeném
v harmonogramu. Příčinou mohou být práce na
vozovce, obsazení míst na parkování atp. Z to-
hoto důvodu je nutné zkontrolovat, zda svozové
vozidlo nestojí v blízkém okolí od dané svozové
zastávky.

V případě, že svozové vozidlo nenaleznete na
příslušné zastávce dle harmonogramu, kontak-
tujte řidiče tohoto vozidla na telefonním čísle
284 098 887 nebo 284 098 888 (pevná linka
bude přesměrována na mobil v autě). Mobilní
sběr zajišťují vždy dvě vozidla současně, je tedy
nutné řidiči sdělit, v jaké městské čás� a na jaké
zastávce svozu se nacházíte. Není předem určeno,
jaké vozidlo bude danou trasu svážet. Z tohoto
důvodu se může stát, že budete muset kon-
taktovat obě telefonní čísla. Mapové podklady
a informace o svozu naleznete pod odkazem:
https://ksnko.praha.eu/map-unsafewaste/

Ing. Jana Vaculová, referent veřejné zeleně

VELKÁ
NOVINOVÁ
HRA, LEDEN

Hrajte s námi o hodnotné ceny a objevujte
známé i neznámé vinořské lokality. Každý měsíc
si ve Vinořských novinách přečtete příběh a dvě
soutěžní otázky. Své odpovědi odevzdejte
v knihovně do 15. 1. 2026; následovat bude
slavnostní vyhlášení výsledků. Nápovědy nalez-
nete v knihovně, na YouTubu (kanál Kronikářka
Vinoř), všude ve Vinoři a také osobně u paní
kronikářky. Informace ke hře najdete i online
na webu MČ. HRACÍ PLÁN si můžete od 14. 1.
zakoupit za 20 Kč v knihovně ve VINCENTU.

VINOŘ & NOVÁ VINOŘ
Ves Vinoř byla majetkem vyšehradské kapituly
a jako první světský majitel vsi je zmiňován v roce
1358 bohatý pražský měšťan Reinbold Goldner.
Držitelé vsi se pak střídali až do roku 1650, kdy
Vinoř koupil Heřman Václav Czernin z Chudenic
a Vinoř zůstala v držení rodu Czerninů až do roku
1918. Přestože bylo czerninské panství rozlehlé a
mnoho okolních obcí bylo k Vinoři přifařeno,
přiškoleno či jinak připojeno, neměla vinořská
obec původně samostatnou správu a až do roku
1890 byla součás� spojených obcí Vinoř–Kbely–
Satalice s jedním starostou.

V roce 1788 jose�nský katastr uvádí ve Vinoři 27
chalup, 9 statků, 1 kovárnu, mlýn, hospodu a 3
vrchnostenské budovy, v roce 1848 žilo ve Vinoři
666 obyvatel v 88 domech (k 1. 1. 2023 bylo ve
Vinoři evidováno 4 163 obyvatel).
Z pozemků, které byly po první světové válce
zabaveny hraběti Otakaru Czerninovi, získala
Vinoř svou část, a to především pozemky u Satalic.
Ty byly rozparcelovány a v roce 1921 tu na pravé
straně silnice z Vinoře povstala čtvrť zvaná
„Nová Vinoř“. V roce 1925 čítala Nová Vinoř 50
domků s číslem popisným, v roce 1941 už jich
bylo 160. O odtržení Nové Vinoře (a jejímu
přičlenění k Satalicím) požádali její obyvatelé
v roce 1945; došlo na to až 1. ledna 1950, kdy
Vinoř v jediném dni přišla o 137 čísel popisných
a 695 obyvatel.

OTÁZKA 1: Běžte se podívat, jak velkorysé ulice,
pozemky a domy byly v Nové Vinoři
vyprojektovány (v ohraničení ulic Vinořská –
Trabantská – U Čis�čky – Bošínská). Na domě
čp. 214/6 v ulici U Čis�čky uvidíte poslední
dobový pozůstatek Nové Vinoře – původní číslo
popisné. Jaké je to číslo?

OTÁZKA 2: K obci neodmyslitelně patří její
oficiální symboly – ty má Vinoř překvapivě až od
roku 1998. A vinořská vlajka je iden�cká
s vlajkou jednoho státu. Namalujte vlajku
Vinoře a uveďte, který stát má stejnou vlajku.

Někdy se kácet musí
V prosinci začala v parku okolo hřbitova první
fáze revitalizace parku. A začala kácením stromů.
Dva morušovníky bílé, smrk pichlavý, smrk ztepilý,
javor mléč a několik �sů červených. Celkem 14
stromů jsmemuseli nechat pokácet. Ale ne proto,
že by nám to dělalo radost, ale proto, že to bylo
potřeba.
Městská část si nechala zpracovat dendrologický
průzkum našich stromů. Díky němumáme jakési
zdravotní karty pro každý náš strom. Víme, jaké
stromy nic nepotřebují, jaké stromy potřebují
nějaký zásah i jaké stromy jsou odborníkem
označeny za nebezpečné či rizikové, a tedy ur-
čené k pokácení.
V parku okolo hřbitova několik takových stromů
bylo. Třeba obamorušovníky bílé. Oba stromy byly
napadeny hnilobou, u dvojkmenu bylo vysoké
riziko zlomu kosterní větve, druhý strom byl
v konfliktu s korunou perspek�vnějšího stromu
a i u tohotomorušovníku bylo kvůli vychýlení z osy
riziko pádu stromu.
Většina pokácených stromů by musela dolů, revi-
talizace nerevitalizace.

Díky dendrologickému průzkumu máme v parku
také vybrané stromy, kterým na jaře dopřejeme
ošetření od arboristů, některé stromy dostanou
do koruny vazbu, která stromům pomůže bez
úhony přečkat silné větry.
A jestli všechno půjde dobře, začne se letos park
okolo hřbitova proměňovat. Výsledkem má být
prostor, který láká k posezení, nabízí prostor pro
řádění dětí na odrážedlech, ale zároveň dál
zachovává pietu válečných pomníků.

Mgr. Mar�n Mach,
radní pro životní prostředí

Chcete o revitalizaci
parku okolo hřbitova
vědět víc?

Načtěte si tento
QR kód.
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NOVINKY
Vlas�mil Vondruška: Nevěsta Kristova
Vlas�mil Vondruška:Mrtvý posel
Julie Caplinová: Domek v Irsku
A. Ježková, J. Chalupa: Tichá srdce
(kláštery a jejich lidé)
Štěpán Javůrek: Sudetský dům III
Sabine Ebertová: Zlomené pero
Barbora Linke: Písmemmojí přítelkyně

NOVINKY PRO DĚTI A MLÁDEŽ
Petra Hátlová: O skřítkovi Dundovi
A. Schulzová a M. Černík: Nauč mě říkadla
Charles Dickens: David Copperfield (adaptace)
Poznávej světová města s Ber�kem a Benem
Máša aMedvěd, Nové pohádky oMáše a medvědovi
Barbie, Odvážná princezna

MÍSTNÍ
KNIHOVNA

KONTAKT:
Markéta Kilingerová, ředitelka
Mobil: 739 042 617
marketa.kilingerova@praha-vinor.cz
Opočínská 364, Praha-Vinoř

ZÁKLADNÍ
ŠKOLA

KONTAKT:
Ing. Slávka Lupačová, ředitelka MŠ a ZŠ
reditelna@zsvinor.cz
Jana Kovářová, zástupkyně ředitele pro MŠ
kovarova@zsvinor.cz

Ze života školy

Vážení rodiče, milí žáci a přátelé vinořské školy,
když se ohlížíme za uplynulým kalendářním rokem,
musíme konstatovat, že byl plný krásných společ-
ných zážitků. V roce 2024 jsme uspořádali několik
významných akcí – kromě sportovních turnajů to
byla celoškolní olympiáda, bylo uspořádáno několik
zahraničních zájezdů a v prosinci jsme se s mno-
hými rodiči i bývalými žáky setkali na vánočních
trzích. Ty proběhly ve velmi příjemné atmosféře,
kterou doplnilo úžasné hudební vystoupení našich
žáků.
Nyní už se těšíme na rok 2025, který také při-
nese mnoho zajímavých akcí. Po pololetním vy-
svědčení, které připadá na čtvrtek 30. ledna,
a pátečních jednodenních prázdninách nás ve
dnech 17. až 21. února čekají ještě jarní prázd-
niny. V březnu vyrazíme na tradiční lyžařský kurz
do Strážného v Krkonoších, pro sedmáky plá-
nujeme již tradiční výlet do Drážďan a chystáme
zájezd do Skotska pro osmé a deváté ročníky.
Třídním výletům nebo školám v přírodě je rezer-
vován týden od 16. do 20. června. Vysvědčení se
vydává v pátek 27. června 2025.
Naši deváťáci se připravují na přijímací zkoušky,
které už podruhé proběhnou podle nových
pravidel. Věříme, že budou stejně úspěšní jako
jejich předchůdci. Naši učitelé dělají vše pro to,
aby byli žáci co nejlépe připraveni.

Doufáme, že jste prožili vánoční svátky v klidu
a pohodě, obklopeni svými blízkými. Do roku
2025 Vám přejeme pevné zdraví, pohodu, široký
úsměv na tváři a mnoho úspěchů ve všem, co
podniknete.

vedení školy

inzerce

KONTAKT:
Hana Zeisová, knihovnice
Mobil: 702 176 971
knihovna@praha-vinor.cz, Opočínská 364

OTEVÍRACÍ DOBA KNIHOVNY:
ÚT+ČT: 9:00–13:30 a 14:30–19:00

inzerce

pozvánka kronika

aneb Všechno, co jste kdy
chtěli vědět o Vinoři
(ale báli jste se zeptat)

Sputnici byli první československou rokenrolovou
skupinou, která veřejně vystupovala v klasickém
obsazení (kytary, klavír, basa, bicí, saxofon, sólový
zpěv a smíšený vokální sbor). Skupina působila
v Československu v letech 1959–1963 (1964)
a jejím základembyli spolužáci z jednévinohradské
jedenác�letky a jejich kamarádi. Sputnici ovliv-
nili řadu dalších českých beatových souborů
a odstartovali kariéru kytaristy Petra Jandy,
textaře Eduarda Krečmara a pozdějšího jazzo-
vého hudebníka Jiřího S�vína. Skupina od po-
čátku vystupovala s vlastními texty a skladbami.
A právě do jednoho textu, konkrétně do skladby
Máme cestu otevřenou, vstoupila Vinoř. Či vlastně
vplula.

„Naštěs� štěs� máme moře

a po tom štěs� plni odvahy

plujeme z Prahy do Vinoře,

z Vinoře ke hvězdám nebo do Prahy.“

Veronika Cihlářová,
kronikářka Vinoře

VINOŘSKÉ
DR(O)BEČKY

LiStOVáNí.cz: VRAŽDI VŠÍMAVĚ

NEDĚLE 26. 1. od 18:45, Společenský sál Pod
Normou|vstupné 200 Kč, předprodej vknihovně

Knihu napsal Karsten Dusse. Účinkují: Pavel
Oubram, Tomáš Drápela. Jak vámmůže kurz mind-
fulness (všímavos�) změnit život? Třeba vraždou!

ZAPOMEŇTE NA DIETY aneb Jak
předcházet civilizačním chorobám?

ÚTERÝ 21. 1., 18:00–20:00 | sál v přízemí |
vstup: 100 Kč na místě

Přijďte si poslechnout povídání nutriční tera-
peutky o zdravé výživě, o podpoře našehomikro-
biomu, o předcházení civilizačním chorobám,
přijďte se zeptat a konzultovat svoje výživové potře-
by. Na závěr přednášky dostanete �py a recepty.

Literární kavárna

ÚTERÝ 14. 1. 15:00, Kočárovna | vstupné: 70 Kč
Tentokrát pozvání odmoderátorky Daniely Brůhové
přijal manželský pár – režisér a scenárista Matěj
Balcar a herečka Kristýna Hrušínská.
Kristýna Hrušínská pochází ze známého
hereckého rodu, hraje v Divadle Na Jezerce, ale
znáte ji také ze seriálů Ulice nebo Modrý kód.
Zahrála si i ve filmové komedii Pánský klub,
kterou napsal a režíroval její manžel Matěj
Balcar. Ten režíruje třeba také muzikály a věnuje
se i reklamě.

Den s Grifem
Špéra: Jak se rodí šperk

SOBOTA 18. 1. 10:00–16:00 | vstupné: 70 Kč,
dě� do 7 let zdarma
Ve spolupráci se Špérou SUPŠ Turnov vás čeká
den plný ukázek toho, jaká cesta vede ke zrodu
šperku. Pod vedením studentů Špéry si vyzkoušíte
práci brusičů, ražbu mincí i výrobu jednodu-
chého šperku a uvidíte naživo i práci kovářů. K vi-
dění a k zakoupení zde budou také samotné práce
studentů této věhlasné šperkařské školy.
Zpestřením celého dne pak bude přednáška
zlatníka a restaurátora Jaroslava Prášila, pedagoga
turnovské Špéry a autora kopie svatováclavské
koruny, která je uložena na hradě Karlštejn.

ZÁMECKÝ AREÁL CTĚNICE
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